
Aan: de gemeenteraad van Bloemendaal 

  

c.c. het college van B&W en enkele ambtenaren 

  

Betreft: een museum in Bloemendaal 

  

Geachte leden van de raad, 

  

Tijdens de Algemene Beschouwingen hoorde ik het raadslid Mark Doorn van VDB zeggen dat het een 

goede zaak zou zijn als Bloemendaal een museum zou krijgen of woorden van gelijke strekking. 

  

Toen ik dat hoorde moest ik een beetje gniffelen. Ik had net mijn artikel over “Karste Tinholt (1875-

1960); hoofdonderwijzer en collectioneur” afgerond. Het artikel, dat recent is verschenen in Ons 

Bloemendaal winter 2021, voeg ik in pdf als bijlage bij deze mail toe.  Het gaat ook over de zogeheten 

‘Tinholt verzameling’, die in de jaren ‘50 van de vorige eeuw door Karste Tinholt aan de gemeente 
Bloemendaal werd geschonken en in dank werd aanvaard. Omdat de collectie in de Tweede 

Wereldoorlog grotendeels verloren was gegaan en door Tinholt en oud-leerlingen na de oorlog weer 

was opgebouwd, besloot de gemeenteraad dat de collectie voortaan altijd bij elkaar moest blijven. 

  

Het bleken loze woorden. 

  

Als het gemeentebestuur in die jaren bereid was geweest te investeren in de ‘Tinholt-verzameling’ en 
in een mooie behuizing voor de collectie in plaats van deze te laten verslonzen en toch uiteen te 

laten vallen door de verhuizing naar het Zoölogisch Museum van de Universiteit van Amsterdam 

(deels), de Julianaschool (deels), de Hartenlust Mavo (deels) en de kelder van het gemeentehuis 

(deels), dan had het Museum van het Naturalis Biodiversity Center mogelijk nu niet in Leiden maar in 

Bloemendaal gestaan. In dat museum –dat het Amsterdamse Zoölogisch Museum opslokte- bevinden 

zich –zo bleek mij- nog 28 bijzondere schelpen uit de ‘Tinholt verzameling’. 

  

Maar ook toen al was Bloemendaal kennelijk het voorbeeld van “private rijkdom en publieke 

armoede”. De meeste miljonairs van Nederland, maar bijna geen culturele voorzieningen. Het 
gemeentebestuur van Haarlem had begin vorige eeuw natuurlijk gelijk toen een van de argumenten 

om geheel Bloemendaal in te lijven was dat de inwoners van Bloemendaal volop profiteren van alle 

publieke voorzieningen in Haarlem, maar er geen cent voor betalen. 

  

Ik wens u allen een goede jaarwisseling en een voorspoedig 2022 met een mooie 

verkiezingscampagne! 



  

Met vriendelijke groeten, 

  


